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Inleiding 
 
Het CDA Simpelveld staat voor een gemeente waarin het voor alle inwoners prettig wonen, werken 
en recreëren is.  Respect, waardering, aandacht en ondersteuning voor alle doelgroepen. Met kernen 
waarin mensen zich thuis blijven voelen, waarin voorzieningen als basisschool, kerk en basale 
winkelvoorzieningen behouden blijven. Waar sport, muziek en cultuur zowel in de kern als op 
gemeentelijk niveau hoog in het vaandel staan. Een gemeente waar aandacht is voor de 
arbeidsmarkt, de lokale ondernemers en het toerisme. Een gemeente waar je gewoon graag wilt 
wonen! 
 
Er liggen nog heel veel kansen voor het oprapen en daar willen we de komende jaren stevig op 
inzetten. Sommige zaken kunnen eenvoudig gerealiseerd worden en andere keuzes vragen om meer 
lef. Durf en daadkracht; dat is wat onze gemeente nodig heeft.  
 
Dit verkiezingsprogramma vormt de basis voor de inzet van de CDA-fractie in de periode 2018 - 2022. 
Met de steun van u als kiezer hopen wij met dit verkiezingsprogramma de komende vier jaar sturing 
en inhoud te kunnen geven aan de toekomst van ons Simpelveld! 
 
Tijd voor verandering! 
 
Mariska Werrij-Wetzels 
Lijsttrekker 
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Economie en toerisme 
 

1. We zoeken samen met Voerendaal en overige Parkstadgemeenten, Provincie en het Rijk naar 
een mogelijkheid om mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt in een poule onder te 
brengen en (flexibel) in te zetten bij onze MKB’ers. Opleiding aanbieden en ontzorging van het 
MKB zijn daarbij leidend.  

2. Meer kansen voor lokale en regionale ondernemers bij aanbestedingen door aanpassing van 
het aanbestedingsbeleid. Bij meervoudige onderhandse aanbestedingen worden altijd twee 
of meer lokale, dan wel regionale ondernemers benadert.  

3. Branchevervaging en -vermenging zijn goede experimenten, die vaak voor nieuwe 
bedrijvigheid, werkgelegenheid en levendigheid in de buurt zorgen. Ook pop-up winkels 
horen ruimte te krijgen in leegstaande panden. We proberen ondernemers administratief te 
ontlasten waar mogelijk. 

4. Ondernemersverenigingen worden aangespoord actief te blijven. De gemeente blijft nauw in 
gesprek met de ov’s.  

5. We denken out of the box en omarmen unieke concepten als het om toeristische projecten 
gaat. Er wordt onder meer onderzoek gedaan naar eigentijdse vorm van tentoonstelling van 
het Romeins verleden. Gebruik van apps zijn hierbij noodzakelijk. 

6. De mogelijkheden voor toeristisch en recreatieve voorzieningen worden nader gepromoot. 
Daar waar nodig kunnen de huidige kaders worden verruimd om nieuwe ontwikkelingen 
mogelijk te maken. Hieronder valt ook “kamperen bij de boer” en Bed & 
Breakfastvoorzieningen. 

7. We zetten vol in op een separaat fietspad van Simpelveld naar Eys. In de nabije toekomst 
wordt de Mr. Dr. Frohweinweg gereconstrueerd en dat is hét moment om voor een veilige 
fietsverbinding te zorgen.  

8. Nu het gebruik van elektrische fietsen in snel tempo toeneemt is het eens te meer belangrijk 
dat fietspaden zich in goede staat bevinden.  We bekijken de algemene staat van fietspaden 
opnieuw en waar nodig worden maatregelen genomen. Ook wandelpaden verdienen onze 
aandacht. Ook routes passen we waar nodig aan in samenspraak met ondernemers. 

9. IBA projecten moeten nu doortastend worden opgepakt. Er is te lang gepraat en te weinig 
gedaan. De stationsomgeving ZLSM is dringend aan een upgrade toe. Ook de beide 
kloostertuinen dienen met elkaar te worden verbonden en opengesteld. De gemeente heeft 
zich te zeer afzijdig gehouden, het CDA kiest voor een actievere rol! 

10. We stellen alles in het werk om de Leisure Lane en Vennbahn op elkaar te laten aansluiten, 
zodat de lokale ondernemers optimaal van beide concepten kunnen profiteren.  

11. Het concept van autodelen wordt de komende jaren, mede vanuit het oogpunt van 
duurzaamheid, steeds belangrijker. We onderzoeken of er mogelijkheden zijn om dit concept 
in onze gemeente uit te rollen.  

12. Agrarisch ondernemen kent een rijke historie in onze gemeente die wij koesteren. Een boer 
moet kunnen blijven “boeren”. Uitbreiding van nieuwe (innovatieve) activiteiten om de 
bestaanszekerheid van deze bedrijven te kunnen garanderen worden positief tegemoet 
getreden, uiteraard met oog voor de omgeving.  

13. Agrariërs worden gestimuleerd en gefaciliteerd met initiatieven op het gebied van 
kinderopvang en toeristisch-recreatieve voorzieningen evenals zorgboerderijen en kamperen 
bij de boer. 

14. We bekijken samen met de Duitse zusterpartij CDU hoe we uitvoering kunnen geven aan het 
verbeteren van bestaande grensoverschrijdende verbindingen en zoeken waar mogelijk naar 
nieuwe fietsverbindingen. 
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Zorg en Welzijn 
 

1. We onderzoeken de mogelijkheid om van Op de Boor en de voormalig bibliotheekruimte een 
‘Huis voor Bocholtz’ te maken. We herstellen het oude gemeentehuis in ere en maken er een 
ontmoetingsplek van die van deze tijd is. Een centrale ontmoetingsplek voor ouderen en 
studeer-/werkplekken voor anderen; jong en oud samen op 1 plek, waar beiden voor elkaar 
van belang kunnen zijn. 

2. Het CDA vindt waardering voor mantelzorgers van groot belang. Naast de bijeenkomsten en 
trainingen die reeds worden aangeboden, kiezen wij ervoor om het financiële 
mantelzorgcompliment te introduceren. Dit doen we samen met lokale ondernemers, zodat 
de lokale economie hier ook van profiteert.  

3. Het CDA vindt het belangrijk dat het zorgcentrum in Bocholtz behouden blijft en zal scherp in 
de gaten houden hoe het proces rondom verbouwing, dan wel nieuwbouw vordert.  

4. Een poortwachter wordt ingezet bij de huisarts om bij kinderen aan de voorkant te scannen 
of er serieuze GGZ-klachten zijn of dat andere wijze van behandeling afdoende is. Te vaak 
wordt nu nog automatisch 1 op 1 doorverwezen en dat kost heel veel geld dat elders beter 
kan worden ingezet.  

5. De drempel voor ouders om toegang te zoeken tot de jeugdhulp moet omlaag. We starten 
een pilot waarbij er een maandelijks spreekuur op beide scholen wordt georganiseerd, waar 
ouders én kinderen met hun vragen en problemen terecht kunnen.  

6. Op zeer korte termijn dient een voltallige WMO-raad actief te zijn. We pakken als gemeente 
een actieve rol in de zoektocht naar mensen met de benodigde kennis die nu nog niet is 
vertegenwoordigd. 

7. Voor ons is eenzaamheidsbestrijding een speerpunt in het zorg- en welzijnsbeleid. Belangrijk 
is dat vrijwilligers en professionals tijdig (leren) signaleren wanneer eenzaamheid 
zorgwekkende vormen gaat aannemen. Op deze manier kan er tijdig informele 
ondersteuning of zo nodig professionele interventies in gang worden gezet.  

8. Ouderen moeten langer in staat worden gesteld om thuis te wonen. Met de betrokkene zelf, 
familie, mantelzorgers en gemeente worden tijdens  ‘keukentafelgesprekken’ 
maatwerkafspraken gemaakt hoe dat vorm te geven.  

9. Indien mogelijk worden indicaties vanuit WMO langjarig afgegeven zodat burgers niet meer 
worden geconfronteerd met onzekerheid bij herindicaties. 

10. Er wordt een pilot gestart met 2 Huiskamer projecten, een in Simpelveld en een in Bocholtz. 
Wekelijkse ontmoetingsbijeenkomsten voor ouderen; een kop koffie of thee, een spelletje 
spelen, gezellig kletsen of een creatieve bezigheid.  

11. De middelen die de gemeente ontvangt voor de uitvoering van de taken binnen het sociale 
domein worden structureel ontschot.  Uitgangspunt blijft dat alle kosten uit de huidige drie 
pijlers Jeugdzorg, WMO / AWBZ en Participatiewet dienen te worden opgevangen binnen de 
middelen die het Rijk daarvoor beschikbaar stelt. Eventuele overschotten worden gebruikt 
om aanvullend te investeren in het sociale domein dan wel worden gereserveerd en gelabeld 
om toekomstige tekorten op te vangen. 

12. De nieuwe lichting gepensioneerden heeft veel in huis. Omdat we hen graag actief bij de 
samenleving betrokken houden, zijn we van plan alle mensen die de AOW-gerechtigde 
leeftijd bereiken een informatiepakket aan te bieden waarin zij worden opgeroepen hun 
talent en kennis in te zetten voor de gemeenschap. 

13. We bekijken op welke gebieden ten aanzien van o.a. recht op toeslagen beleid in onze 
gemeente ontbreekt en stellen dat alsnog op. Voorbeeld: of we een tegemoetkoming in de 
kosten van kinderopvang kunnen instellen, wanneer een van de ouders door ziekte of 
ongeluk geheel arbeidsongeschikt wordt verklaard en daarmee recht op opvangtoeslag 
vervalt. Andere ons omringende gemeenten kennen deze regeling namelijk wel. 
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14. Simpelveld is en blijft een sociale gemeente. Een vangnet is er altijd als iemand zorg en 
(tijdelijk) ondersteuning nodig heeft en geen beroep kan doen op andere voorliggende 
voorzieningen. 

15. De extra middelen die het Rijk beschikbaar stelt ter bestrijding van kinderarmoede worden 
blijvend gereserveerd voor die doelgroep. We bekijken of we bijvoorbeeld een kledingdag via 
de Kledingbank Limburg kunnen inkopen en huiswerk – en studiebegeleiding voor kinderen 
van ouders met een inkomen tot 120% van de Bijstandsnorm kunnen aanbieden.   

16. De gemeente zet actief in op preventief beleid in het kader van schuldhulpverlening. Hiertoe 
worden aan de doelgroep actief cursussen aangeboden op het gebied van budgetbeheer.   

 
 
 
Sport en gezondheid, verenigingen, cultuur en evenementen  
 

1. De sportaccommodaties in Simpelveld en Bocholtzerheide worden aangemoedigd om 
gezamenlijk duurzame energie op te wekken, dan wel gezamenlijk in te kopen. Ook verdere 
intensivering in samenwerking wordt door het CDA voorgestaan. Het gemeentebestuur dient 
hier een actievere rol in te spelen dan men tot nu toe heeft gedaan.  

2. Verenigingen worden gestimuleerd tot het nemen van duurzaamheidsmaatregelen voor hun 
gebouwen en de buitenverlichting van accommodaties. 

3. We stimuleren de gezonde sportkantines in navolging van de gezonde basisschool. Gemeente, 
scholen en verenigingen staan samen voor de uitdaging om onze kinderen een gezondere 
basis te bieden.  

4. Iedereen moet kunnen sporten. Voor mensen met een beperking zullen voorzieningen 
beschikbaar blijven en waar mogelijk worden uitgebreid. Indien vervoer naar andere 
gemeenten nodig is, zoeken we naar een mogelijkheid voor financiële ondersteuning. Daar 
waar kinderen vanwege financiële omstandigheden niet kunnen sporten, kunnen zij een 
beroep doen op de voorzieningen van Stichting Leergeld.  

5. We onderzoeken de mogelijkheid om samen met andere gemeenten een makelaarsfunctie 
voor gehandicaptensport in te voeren, zodat sporter en vereniging makkelijker aan elkaar 
kunnen worden gekoppeld. 

6. We zetten in op mentale gezondheid, door bijvoorbeeld stimulering van denksport zoals 
bridge, schaken en dammen.  

7. In het kader van gezonde voeding moedigen we scholen aan om voedseleducatie te geven. 
We leggen als proef een moestuin aan op beide scholen en zetten er op in dat scholen ook op 
locatie gaan kijken waar voeding vandaan komt. 

8. Ten aanzien van het evenementenbeleid willen we kritisch kijken naar de 
vergunningverlening: is het vereisen van bepaalde vergunningen wel echt nodig? Wij streven 
naar een goede verhouding tussen de noodzakelijke veiligheidseisen en het verminderen van 
de hoge regeldruk voor organisatoren.  

9. Bestaande grote en kleine culturele evenementen worden gekoesterd. De gemeente blijft 
openstaan voor (nieuwe) lokale culturele projecten van onderop.  

10. De Kloostertuinen in Simpelveld kunnen  een plek van culturele inspiratie en bezinning. In 
overleg met de eigenaars van de tuinen zullen we bekijken of en hoe we hieraan vorm kunnen 
geven. 
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Leefbaarheid en Omgeving 
 

1. Het blijft een enorme ergernis van de gemeenschap; hondenpoep. We onderzoeken de 
mogelijkheid van een losloopveld per kern en focussen op strengere handhaving door de 
BOA. 

2. Ons buitengebied is prachtig om in te recreëren. Bij sluiproutes waar veel verkeer rijdt 
(bijvoorbeeld de Lovemicherweg op de Huls) bekijken we of er snelheidsbeperkende 
maatregelen dan wel vermindering van verkeer mogelijk is.  

3. Een goede samenwerking met agrariërs is nodig om ons mooie landschap in stand te houden. 
We zoeken oplossingen voor stallen die leeg komen te liggen en stimuleren actief de 
transformatie van asbestdaken naar duurzame energiemogelijkheden.  

4. We bekijken opnieuw of er oplossingen zijn voor het landbouwverkeer dat de 
parallelweg/fietspad Nijswillerweg moet gebruiken. Het is levensgevaarlijk voor fietsers en 
wandelaars.  

5. Door rood rijden is altijd levensgevaarlijk, eens te meer bij de tunnel aan de Vlengendaal in 
Bocholtz. We onderzoeken de mogelijkheid tot het plaatsen van een roodlichtflitser. 

6. De invoering van de klimaat-stresstest krijgt prioriteit. Zo kunnen we als gemeente op korte 
termijn in kaart brengen waar de knelpunten ten aanzien van onder andere wateroverlast, 
maar ook droogte zich voordoen en actief met het Rijk, de Provincie en het Waterschap naar 
oplossingen zoeken.  

7. De wijkagent wordt door velen in de wijken gemist. Het gevoel dat leeft is dat de agent 
onvoldoende toegankelijk is. Op dit moment ontbreekt een standaard vervoersmiddel , 
waardoor werken in de wijk bemoeilijkt wordt. We zorgen ervoor dat de wijkagent in de 
gemeente altijd de beschikking heeft over een vervoersmiddel om zich vrijelijk te kunnen 
bewegen (denk aan een elektrische fiets of scooter).  

8. Echte criminaliteit wordt hard aangepakt. Voor wietteelt, drugshandel, illegale prostitutie 
maar ook afpersing en geweld is er in onze gemeente sprake van een ‘zero-tolerance beleid’. 

9. Overlast door jongeren wordt aan de bron opgepakt: jongerenwerkers en gemeente werken 
intensief samen om de jeugd te begeleiden.  

10. Geweld tegen hulpverleners wordt niet getolereerd. 
11. Buurtpreventieteams kunnen een belangrijke bijdrage leveren aan de veiligheid in kernen en 

buurten. We starten een proef met een aantal teams en bekijken dan of we de teams over 
de hele gemeente kunnen uitrollen. 

12. Opgedane kennis over radicalisering wordt gedeeld met scholen en verenigingen. Juist daar 
wordt vaak als eerste gesignaleerd dat er veranderingen in gedragspatronen zitten en is het 
belangrijk om tijdig aan de bel te kunnen trekken indien een vermoeden van radicalisering 
ontstaat. 

13. We zorgen ervoor dat er in de dorpskernen voldoende (betaalbare) woningen beschikbaar 
zijn voor alle doelgroepen die extra aandacht behoeven, zoals starters, 
eengezinshuishoudens, ouderen en statushouders. Deze laatste groep krijgt niet zonder 
meer voorrang in de zoektocht naar een passende woning. Er dient een goede balans te zijn 
tussen alle doelgroepen. 

14. Initiatieven voor levensloopbestendige (senioren -)woningen in de verschillende kernen 
worden positief benaderd. 

15. We voeren op het gebied van de woningmarkt de startersregeling in. Simpelveld is op dit 
moment een van de weinige Limburgse gemeenten die starters deze kans niet geeft.  

16. Wonen en zorg voor een gehandicapt kind of familielid in de directe woonomgeving  
vindt het CDA gewenst. Hiervoor kan de gemeente vergunningen voor flexibele  
bouwconcepten met een bepaalde duur afgeven, waarna de tijdelijke woning, als de 
zorgtaak is beëindigd, wordt verwijderd en waar mogelijk doorgegeven om kosten te kunnen 
drukken. 
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17. Tijdelijke mantelzorgarrangementen waarbij bijvoorbeeld kinderen hun ouders opvangen 
worden positief tegemoet getreden 

18. Inwoners worden gestimuleerd om zo lang mogelijk thuis te wonen. De gemeente werkt 
actief mee aan maatwerkoplossingen om dat mogelijk te maken. 

19. Bij de bouw van nieuwe woningen ontmoedigen we de aanleg van nieuwe gasleidingen.  
20. Na het succes van het zonnepanelenproject gaan we in kaart brengen welke andere 

manieren van duurzame energieopwekking in onze gemeente mogelijk zijn.  
21. We stimuleren van herbestemming van leegstaande grote gebouwen zoals  kerken en 

boerderijen. 
22. Illegale wietteelt zal ook in het buitengebied intensief worden gehandhaafd. 
23. Het huidige beleid van snippergroen wordt gecontinueerd. Mochten particulieren 

gemeentelijke groenpercelen naast hun woning willen verwerven, dan wordt hiertoe de 
mogelijkheid geboden mits het algemeen belang niet wordt geschaad.  

24. I-DOP: Bocholtz verdient een upgrade, maar de plannen moeten wel gedragen worden door 
de inwoners en ondernemers van de dorpskern. Actievere communicatie hierover en het 
betrekken van creatieve inwoners is beter dan het inschakelen van dure bureaus die niet 
meer doen dan copy paste uit andere gemeenten. Het belangrijkste is dat het Huis voor 
Bocholtz wordt gerealiseerd, de huidige winkels behouden blijven en er nieuwe bedrijvigheid 
bij komt.  

 
 
 
Jeugd en Jongeren 
 

1. Voor de inzet van jongeren voor de maatschappij is een blijk van waardering belangrijk. We 
voeren daarom het jeugdlintje in als bedankje en aanmoediging voor hun inzet.  

2. De luchtkwaliteit op basisscholen is van groot belang voor de gezondheid van onze kinderen. 
Met name bij BS De Meridiaan laat ernstig te wensen over. De gezondheid van de kinderen 
zijn onze zorg en we zetten in op snelle verbetering. Daarbij stimuleren we het plaatsen van 
zonnepanelen op het dak van beide Brede Scholen om bij te dragen aan de energietransitie.  

3. We houden speelmogelijkheden van kinderen in de buurt in stand. Als een toestel vervangen 
moet worden, is er altijd overleg met de buurt over welke wensen er zijn.  

4. We bepleiten strengere handhaving van verkeersovertredingen in kinderrijke buurten en in 
de omgeving van (sport)parken. Hiermee draagt de gemeente zorg voor de zelfstandige 
mobiliteit van kinderen, door het bieden van veilige routes en oversteekvoorzieningen. 

5. We streven er naar om jongeren te behouden in onze kernen en jongeren uit de regio aan te 
trekken. Met de woningcorporaties worden afspreken gemaakt over voldoende 
huurvoorzieningen.  
 
 

 
Gemeentelijke dienstverlening en intern functioneren 
 

1. Goede communicatie is belangrijk voor de verbinding met de burger. Wij willen een stevige 
eigentijdse manier van communicatie. Social media moet actief worden ingezet. Het is niet 
alleen maar zenden, maar ook ophalen en reageren.  

2. Bij de uitvoering van grote projecten (herinrichting, afkoppelen hemelwater, IDOP etc.) 
stellen we een wekelijks spreekuur in de wijk in.  Het is van belang om uit eerste hand te 
horen wat er speelt. 

3. De openingstijden van de serviceloketten stellen wij opnieuw ter discussie. Ook voor 
werkenden moeten de services bereikbaar zijn. We onderzoeken de mogelijkheid van 
persoonlijke online serviceverlening. 
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4. Burgers krijgen een ‘right to challenge’, bijvoorbeeld als het gaat om het onderhoud van een 
park of een project in de wijk. Ze mogen een tegenplan indienen, waarin zij laten zien hoe 
het beter kan. Bij grote projecten die burgers in hun leefomgeving raken, worden zij direct en 
nauwgezet betrokken bij de plannen. Communicatie is hierbij het sleutelwoord. 

5. Burgerinitiatieven worden van harte toegejuicht. We denken in mogelijkheden en 
oplossingen in plaats van onmogelijkheden. Waar nodig bekijken we of we beknellende 
regels kunnen weglaten.  

6. Bij trajecten rondom hulpvragen dient snelheid net zo belangrijk te zijn als zorgvuldigheid. 
Burgers 6 weken laten wachten op een beschikking voor bijvoorbeeld een dagbesteding is 
buitenproportioneel lang. Wij streven ernaar om deze termijnen fors te verminderen.  

7. Kosten voor overheidsdiensten (leges) zijn in principe kostendekkend, maar we proberen ze 
wel zo laag mogelijk houden. 

8. Ambtenaren dienen actief om zich heen te kijken hoe bepaalde vraagstukken in andere 
gemeenten worden opgepakt. Een meeloopdag om benodigde extra kennis op te doen bij 
andere gemeenten is een goede mogelijkheid. Op het gebied van bijvoorbeeld landbouw, 
natuur en WMO is nog een wereld te winnen. 

9. Schriftelijke vragen, moties, amendementen en initiatiefvoorstellen moeten voor burgers te 
raadplegen zijn via onze gemeentelijke website. We verstoppen ons niet meer achter het 
argument dat schriftelijke vragen een interne aangelegenheid zijn. Burgers hebben recht op 
transparantie! 

10. Onze fractie heeft toen het herindelingsvraagstuk in 2016 aan de orde kwam tegen een 
herindeling gestemd. Wij staan achter de ambtelijke samenwerking die we zijn aangegaan 
met Voerendaal en zien voorlopig geen aanleiding tot verdere fusie. Mocht in de toekomst 
blijken dat herindeling noodzakelijk is, dan zullen we dat alleen ondersteunen indien het van 
onderop komt. 


